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Dobrá zpráva
- vedení města se dohodlo
Dne 23. ledna 2013 zastupitelé zvolení na kandidátce za Li-
běhrad 2010, ODS a TOP 09 podepsali dohodu o toleranci, již 
uveřejňujeme v tomto listě na straně 2. Výsledkem dohody je toto 
nové uspořádání orgánů města:

Starosta města: 
Ing. Pavel Bartoš, MBA (Liběhrad)

Místostarosta: 
Jaroslav Čermák (Liběhrad)

Rada města: 
1. Ing. Pavel Bartoš, MBA (Liběhrad)
2. Jaroslav Čermák (Liběhrad)
3. Ing. Vladimír Urbánek (Liběhrad)
4. Ing. Jiří Lain (Liběhrad)
5. Tomáš Hykeš (Liběhrad)

VýboRy zaStupitelStVa MěSta:
organizační: 
1. Ing. Pavel Bartoš, MBA (Liběhrad)
2. Ing. Ilona Chrtová (ODS)
3. Bc. Matěj Štětka (TOP 09)

Kontrolní:
1. Ing. Ilona Chrtová (ODS) - předsedkyně
2. Ing. Tereza Nehasilová (TOP 09)
3. Alice Králová (ODS)

Finanční:
1. Bc. Matěj Štětka (TOP 09) – předseda
2. Ing. Vladimír Urbánek (Liběhrad)
3. Ing. Darina Moravcová (Liběhrad)
4. Ing. František Lisý (ODS)
5. Luboš Harazin (TOP 09)

Všem zastupitelům města přeji hodně sil k práci pro město.
pavel bartoš

Prý se kradou
Podle informací z naší pošty a od některých občanů se dovídám zajímavou 
zprávu o tom, že se Libčické noviny záhadně ztrácejí, nebo dokonce kradou 
z poštovních schránek.
Coby šéfredaktorka mám upřímnou radost, že jdou naše noviny „na drač-
ku“, ale přeci jen, nekraďte si je, prosím. Po právu má každá domácnost 
nárok na jeden výtisk, a pokud se přeci jen nějakou podivnou náhodou  
k vám nedostane, vyžádejte si jej na poště, popřípadě v trafice u paní  
Kuckové, kde je vždy rezervní hromádka navíc.
Pro ty z vás, kteří dáváte přednost čtení v počítači, najdete archiv i kaž-
-dé aktuální číslo Libčických novin na městském webu na adrese:  
www.libcice.cz/kultura/libcicke-noviny.html, kde jsou také v samostat-
ném bloku chronologicky za sebou seřazené všechny velké rozhovory, kte-
ré jsem kdy se zajímavými osobnostmi našeho města vedla.
V případě, že byste chtěli dostávat Libčické noviny v elektronické podobě, 
pošlete mi svou e-mailovou adresu a já vám je budu pravidelně zasílat.
Příjemné chvilky při čtení Libčických novin vám přeje

šéfredaktorka, hannah.bartikova@hbart.cz

Zimní výprava MŠ Na Saharu                Foto: H. bartíková, více na www.hbart.rajce.idnes.cz   
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Zastupitelé města Libčice nad Vltavou zvolení na kandidát-
ních listinách Liběhradu 2010 a na kandidátních listinách ODS  
a TOP09 (dále opozice), vědomi si nezbytnosti zodpovědné, 
transparentní a fungující správy města, se dne 21. ledna 2013 do-
hodli na tom, že budou respektovány níže uvedené body dohody.

1) Zastupitelé se ve snaze naplnění svých volebních programů 
budou podílet na činnosti města tak, že Liběhrad 2010 bude 
spravovat a řídit město a opozici náleží činnost kontrolní, moni-
torovací a případně poradní.
2) Opozice respektuje právo Liběhradu 2010 obsadit exekutiv-
ní funkce, tzn. pozici starosty, místostarosty a všech členů rady.
3) Liběhrad 2010 respektuje právo opozice obsadit funkce 
předsedů výborů zastupitelstva (kontrolní, finanční), jejichž 
vznik upravuje zákon o obcích.
4)  Zastupitelstvo ustanoví tříčlenný organizační výbor. Každá 
ze stran bude mít v tomto výboru jednoho zástupce.
5)  Personální obsazení organizačního výboru je výhradní zále-
žitostí nominujících stran. Jednání organizačního výboru je ne-
veřejné. Základním posláním organizačního výboru bude dohled 
nad plněním této dohody a z něj vyplývajících vztahů mezi ra-
dou, výbory a zastupitelstvem. Další úlohou tohoto výboru bude 
projednání programu a průběhu jednání zastupitelstva města. 
6)  Kontrolní výbor bude mít tři členy. Liběhrad 2010 nebude 
delegovat žádného člena. Obsazení výboru náleží opozici.
7)  Finanční výbor bude mít pět členů. Liběhrad 2010 bude de-
legovat dva členy, opozice zbývající. 
8)  Opozice získá právo obsadit dvě místa v redakční radě 
Libčických novin. Redakční rada bude mít pět členů. Kontrola  
a dohled nad činností redakční rady Libčických novin náleží or-
ganizačnímu výboru. Členem redakční rady nebude starosta, ani 
místostarosta města. 
9)  Rada města umožní účast všech tří účastníků této dohody 
(Liběhrad 2010, ODS a kandidáti zvolení na kandidátní listině 
TOP09) v komisích rady města Libčice nad Vltavou a to tak, aby 
každý volební subjekt měl v příslušné komisi minimálně jednoho 
zástupce. Jmenování tohoto člena provede rada města na svém 
nejbližším zasedání, kdy obdrží konkrétní personální návrh na 
obsazení od organizačního výboru. 
10)  Konkrétní personální obsazení všech funkcí v orgánech měs-
ta je výhradní záležitostí nominujících stran. Jediným limitem je 
morální bezúhonnost nominovaných kandidátů, která je vnímá-
na pro účely této dohody tak, že žádný nominovaný či již funkci 
v orgánech města (rada, členství ve výborech zastupitelstva, v ko-
misích rady či zastupující město navenek) vykonávající reprezen-
tant těchto tří volebních subjektů není trestně stíhán nebo nebyl 
usvědčen ze spáchání přestupku ve smyslu ustanovení zákona  
o přestupcích. Zastupitelstvo musí na návrh organizačního vý-
boru hlasovat o udělení výjimky pro zastupitele, u kterého je 

překážka ve volitelnosti do orgánů města z důvodů uvedených 
v tomto bodě. 
11) Výbory zastupitelstva prostřednictvím svých předsedů  
(v případě organizačního výboru, tímto výborem určeným čle-
nem) předloží zastupitelstvu své jednací řády, které je vezme na 
vědomí. 
12) Nejpozději do tří dnů od schválení této dohody opozice  
a Liběhrad 2010 si předloží personální obsazení orgánů města. 
13) Průběh jednání i vlastní dohoda je zveřejnitelná dle potřeb 
všech subjektů. Subjekty se zavazují o těchto jednáních informo-
vat prostřednictvím svých komunikačních nástrojů objektivně  
a korektně.
14) Vlastní dohoda bude zveřejněna v nezměněné podobě  
v nejbližších Libčických novinách, které vyjdou po zastupitel-
stvu, jenž uskuteční kroky popsané v této dohodě.
15) Nenaplnění některého z článků této dohody činí dohodu od 
počátku neplatnou. 
16) Případný nesoulad mezi zněním dohody a současným sta-
vem podoby řízení a personálním obsazením orgánů města bude 
řešen dle bodu 4 této dohody a na jednání zastupitelstva města. 
17) Schválení této dohody se uskuteční podpisem 7 zastupitelů 
Liběhradu 2010 a 7 zastupitelů opozice na této dohodě. Poté tato 
dohoda vstoupí v platnost a účinnost. Nominovaní členové orga-
nizačního výboru po ukončení kroků, jenž upravuje tato
dohoda (zejména čl. 11), vyzvou starostu města k zajištění svo-
lání zastupitelstva a současně mu předloží program jeho jednání. 
Starosta po obdržení této výzvy a programu toto jednání nepro-
dleně svolá. Dohodnutý program tohoto zastupitelstva, které se 
uskuteční 23. 1. 2013 v 18.00, je součástí této dohody a je přilo-
žen jako příloha k této dohodě.
18)  Zastupitel Jiří Zajíc nebude účastníkem této dohody.
19)  Tato dohoda je zpracována ve 3 vyhotoveních s platností ori-
ginálu.
20) Tato dohoda se uzavírá na dobu určitou do konce současné-
ho volebního období zastupitelstva města.
21) Tuto dohodu lze měnit pouze se souhlasem všech tří zúčast-
něných subjektů písemným dodatkem.
22)  Na důkaz dobré vůle, po dobu platnosti této dohody se stra-
ny zavazují, že žádný ze zastupitelů města všech tří smluvních 
stran nebude napadat své kolegy zastupitele, slovně, písemně,  
v tisku, ani prostřednictvím elektronických médií (internet a so-
ciální sítě) včetně rozhlasového a televizního vysílání a rovněž  
k této činnosti nebudou podněcovat jiné osoby mimo okruh za-
stupitelů města. Nesoulad řeší organizační výbor, který může své 
řešení přesunout na zastupitelstvo města.

V Libčicích nad Vltavou dne 23. 1. 2013

Připojeny podpisy zastupitelů města.

dohoda o toleranci „menšinového řízení“ města Libčice nad Vltavou mezi zastupiteli 
Liběhradu 2010, ods a zastupiteli zvolenými na kandidátce ToP 09

z podnětu liběhradu 2010 reagujícího na situaci vzniklou odstoupením zastupitele Jiřího zajíce z funkce místostarosty města  
a z toho vyplývající potřeby hledat kompromisní podobu správy města libčice nad Vltavou proběhla na začátku roku 2013 výměna 
názorů na nové uspořádání a obsazení orgánů našeho města.



Pečovatelská služba města Libčice nad Vltavou poskytuje služ-
by klientům města i okolních obcí. Město provozuje tuto službu 
od roku 2006, kdy ji převzalo od Středočeského kraje. Centrem 
služby je středisko osobní hygieny v Letecké ulici č. p. 457, kde 
je prováděna pedikúra, koupání klientů a praní prádla. Kliento-
vi bez možnosti vlastní dopravy je možno poskytnout odvoz. 
Dále jsou prováděny služby klientům v domácnosti. Celkově 
využívá této služby cca 90 klientů našeho města a cca 15 klientů  
z okolních obcí. Za dobu provozování služby městem se podaři-
lo investicemi výrazně zkvalitnit prostředí a vybavení pro výkon 
služby. Služba se poskytuje zpravidla seniorům starším 65 let na 
základě lékařského doporučení. Noví zájemci obdrží informace 
přímo ve středisku osobní hygieny nebo u tajemníka MěÚ. 
Jednotlivé úkony jsou prováděny následovně:
Pedikúra – dle potřeby a objednání klienta v pravidelných ter-
mínech, případně po telefonické dohodě na telefonním čísle  
2 333 930 703 od 8.00 do 10.00 a od 14.00 do 16.00. V případě 
nemohoucnosti a po zvážení pedikérky lze pedikúru provádět  
v domácnosti klienta v odpoledních hodinách od 14.00 do 16.00.
Koupání - v ranních hodinách od 8.00 nebo po dohodě s pečo-
vatelkou na tel. čísle 333 930 703.
Praní prádla – je možné donést osobně do střediska osobní hy-
gieny od 8:00 do 10:00 a od 14:00 do 16:00, nebo po dohodě  
s pečovatelkou na tel. čísle 2 333 930 703 je možno prádlo od-

vézt a přivézt do domácnosti. Rozvoz se provádí v hodinách od 
8:00 do 9:00. Termín pro praní, případně žehlení prádla je max. 
do 14 dnů. 
Donáška oběda – je prováděna 5x týdně v časovém rozmezí od 
11:00 do 15:00. V případě poruchy vozidla nebo nesjízdnosti 
komunikací je termín dodání do 16:00. Obědy ve velice dobré 
kvalitě jsou dováženy ze školní kuchyně.
Nákupy, pochůzky – dle potřeby klienta po dohodě s pečova-
telkou min. den předem. Jedná se především o nákup a donášku 
do domácnosti, zajištění léků na recept, vyzvednutí léků a do-
náška do domácnosti, různé úkony na poště a městském úřadě. 

Provoz pečovatelské služby je hrazen z rozpočtu města s využi-
tím státní dotace. Služby klientům se provádějí za úhradu, která 
však pokrývá pouze 20% nákladů.

JednoTLiVé ceny Jsou násLeduJící:
dovoz obědů: 20 kč za 1 oběd
Pedikúra za komplexní ošetření obou chodidel: 150 kč 
koupání: 20 kč za vstup a použití prostor 
nákupy a pochůzky: 20 kč za jeden nákup či obstarání 
                                          + 10 kč za každý další úkon
Praní, sušení a žehlení prádla: 40°c/50 kč za 1 kg prádla, 
60°c/60 kč za 1 kg prádla, 90°c/80 kč za 1 kg prádla 

ing. Roman Dědič
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Libčice nezdražuJí
Město Libčice nad Vltavou vydalo v r. 2012 vyhlášku 
o místním poplatku za shromažďování, sběr, přepra-
vu, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů, která určila poplatek Kč 500 na osobu a rok. 
Přestože reálné náklady na tuto službu už v roce 2012 
tuto částku převyšovaly, a nepochybně tomu tak bude  
i v roce 2013, zastupitelstvo města se usneslo na tom, 
že pro letošní rok poplatek zvyšovat nebude.
Město Libčice nad Vltavou chce tímto zvýhodněním 
přispět svým občanům a pomoci jim tak snížit výdaje 
na domácnost. Kromě toho se od poplatku osvobo-
zují děti do dvou let a osoby starší osmdesáti let mají  
50% slevu.

Ing. pavel bartoš, MBA, starosta

PoPLaTky
Poplatky za likvidaci odpadů a za psy je možné platit hoto-
vě v úředních hodinách v pokladně MěÚ, složenkou nebo 
převodem na účet města č. 19-0388178349/0800. Varia-
bilní symbol je pro občany s trvalým pobytem rodné číslo.
Poplatky jsou dle vyhlášky města splatné do 31. 3. 2013.

odbor finanční a správní MěÚ 

PečoVaTeLská sLužba měsTa Libčice nad VLTaVou

Ilustrační foto                                                                                                                                Fototon

PEDIKÚRA V POHODLÍ
VAŠEHO DOMOVA

Přijedu, ošetřím vaše ruce a ozdobím dle přání

Pedikúra nejen pro ženy!

Tel. 732 542 146 (Martina)

Ceník služeb:
Základní pedikúra ........................................... 180 Kč
Lakování .............................................................  30 Kč
Lakování Francie ................................................ 60 Kč
Masáž nohou ....................................................  50 Kč
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Ano jsou. Gram psího exkrementu obsahuje asi 
dvacet milionů baktérií, které mohou lidem způ-
sobit zažívací potíže. Psi v Čechách denně vypro-
dukují několik desítek tun výkalů, což představuje 
desítky tun ročně. Psím exkrementům se přisuzuje 
třetí místo ve znečisťování vodních toků a spodních 
vod. Mnoho lidí se mylně domnívá, že psi šikovně 
hnojí půdu. Skutečně tomu tak není. Ve výkalech se 
nacházejí vajíčka různých střevních parazitů, která 
v půdě přežívají až tři roky v aktivní a infekční for-
mě. Deštěm se dostávají daleko od zdroje, znečišťují 
spodní vody, v kterých zvyšují obsah dusíku, čímž 

snižují obsah kyslíku a ohrožují tím vodní živočichy. Neodklize-
né psí exkrementy jsou nebezpečným zdrojem nákazy hlavně pro 
děti. Malé děti ještě nemají dostatečně vyvinutý imunitní systém,  
a proto se snadno mohou nakazit různými parazity z prachu a půdy. 
Nejčastější hrozbou jsou škrkavky, tasemnice, giardie a salmonely. 
Exkrementy jiných psů jsou nebezpečné i pro vaše miláčky, kteří je 
občas ochutnávají. Tím se jim do zažívacího traktu dostávají červi 
a paraziti, kteří jim způsobují nepříjemné zdravotní potíže, které 
jsou nepohodlné i pro vás.
Ročně se vynakládají nemalé finanční prostředky na odklízení  
a likvidaci exkrementů i na výrobu a umísťování speciálních od-
padkových košů a papírových sáčků. Stejně tak jako u nás, i v ji-
ných civilizovaných zemích je neuklízení exkrementů považováno 
za porušení zákona, a jste-li při tom přistiženi, čeká vás dosti vyso-
ká pokuta.
Z moha zmíněných důvodů vám doporučuji uklízet exkrementy 
po svých miláčcích. Chráníte tím životní prostředí, zdraví svoje, 
dětí a v neposlední řadě i svých psů. Dodržíte-li zákon, který jen 

podporuje etiku, která by v civilizované společnosti měla být po-
važována za normální, významně tak přispějete k čistotě města, 
ušetříte městské finance vynaložené na úklid, snížíte riziko šíření 
nákazy a budete se moci se svými dětmi v klidu procházet a hrát si 
na trávě bez rizika, že do „něčeho“ šlápnete. Pamatujte si, že to není 
pes, který je za to zodpovědný, ale pouze a jen jeho neuvědomělý, 
nepoučený a bezohledný majitel. MVDr. Július punka

Už několikrát jsme žádali a upozorňovali majitele 
psů na povinnost uklízet jejich exkrementy a dodržovat měst-
skou vyhlášku č. 4/2005 o veřejném pořádku a udržování čisto-
ty, z které vyjímáme:

Pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství
čl. 8

1) na veřejných prostranstvích je zakázáno volné pobíhá-
ní psů. Pohyb psů na veřejném prostranství je přípustný 
za předpokladu, že budou opatřeni obojkem a vedeni 
na vodítku. osoba doprovázející zvíře musí dbát na to, 
aby nedocházelo k znečisťování veřejného prostranství. 
V případě, že dojde k znečistění veřejného prostranství 
zvířetem, je tato osoba povinna znečistění ihned odstra-
nit.

2) zakazuje se vstupovat se psy na následující veřejná pro-
stranství a veřejná zařízení: veřejná pohřebiště, dětská 
pískoviště a hřiště.

zákon č. 200/1990, o přestupcích: 
Podle § 46 odst. 2 zákona o přestupcích je možno uložit za 
porušení povinností stanovených v obecně závazných vy-
hláškách obcí pokutu do výše 30 000 kč. 

Od 1. ledna tohoto roku obdrží na městském úřadu každý maji-
tel psa při zaplacení poplatku na tento rok 200 igelitových sáčků 
určených na sbírání exkrementů. Je to výraz naší snahy přispět 
i touto formou k tomu, aby naše město bylo čistější. Mějte to, 
prosím, na paměti i vy, dodržujte vyhlášku a chovejte se ohledu-
plně k městu i ke svým spoluobčanům.

ing. Roman Dědič
tajemník

Važme si čisTého měsTa

Jsou Psí exkremenTy Pro Lidi nebezPečné?

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2013

NEDĚLE
 únor  24. 2.
 březen 24. 3.
 duben 28. 4.
 květen 26. 5.
 červen 30. 6.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto  místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)
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urážka na cTi
Také jste se někdy setkali se slovním nebo jiným útokem, který se vám 
natolik nelíbil, že byste nejraději autora urážek praštili? Než byste ale vza-
li spravedlnost do vlastních rukou dle osvědčené zásady oko za oko, zub 
za zub, což bych vám nedoporučoval, věnujte prosím pozornost těmto 
řádkům. Nejprve si ujasněme, co lze za urážku na cti považovat. Jedná se  
o úmyslný neslušný projev slovem nebo skutkem, který se dotýká cti 
druhé osoby, kam patří např. nadávka, opovržlivé gesto, výrok nebo čin, 
který ponižuje druhou osobu, poškozuje její pověst nebo zpochybňuje 
její čest. Urážka nemusí vždy a za všech okolností být úmyslná, může se 
jednat i o urážku neúmyslnou, která může vzniknout nedorozuměním 
nebo špatným výkladem výroku, který druhá osoba pochopí jako urážku. 
Zda nějaký výrok nebo čin je, nebo není urážka, vyplývá jak z jednání na-
padajícího, tak z vnímání napadeného. Jsme bytosti rozdílné a stejně tak 
rozdílné je naše vnímání urážky. Co jeden považuje za hanbu a hlubokou 
urážku své cti, může druhý odbýt mávnutím ruky nebo se spokojit s ne-
formální omluvou. Nebyli bychom lidmi, kdybychom neměli na tutéž věc 
dva a více názorů. Z ne velmi dávné historie víme, že urážku na cti bylo 
možné smýt jedině krví, například v soubojích, které byly zakázány až  
v 19. století. České právo zná a může trestat urážku na cti, která je upravena 
v § 49 odst. 1 písm. a) zákona 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění poz-
dějších předpisů. Pozor, nepleťte si urážku na cti s pomluvou, což je již jiná 
právní kategorie upravená jak v občanském, tak 
trestním právu.
Jak tedy postupovat, cítíme-li se dotčeni slov-
ními urážkami nebo jinak urážlivými činy? 
Vezměme si jako příklad modelovou situaci. 
Sousedka A nadává sousedce B do sviní, krav, 
mrch apod., protože ji obtěžuje soustavné ště-
kání jejího psa, spad listí na její pozemek nebo 
prorůstání trávy přes plot. Sousedka B se cítí 
urážkami sousedky A poškozena a ohlásí to správnímu orgánu, což je na-
příklad přestupková komise městského úřadu nebo Policie ČR, popřípadě 
obecní policie. Ta oznamovatelku poučí o tom, že se podle příslušného 
zákona jedná o přestupek, a vyzve ji, aby na přiloženém formuláři podala 
návrh na jeho projednání. Oznamovatelka je zároveň poučena o tom, že 
pokud se neprokáže sousedce přestupek proti občanskému soužití podle 
příslušného zákona o přestupcích, tak navrhovatelce vzniká povinnost 
uhradit státu paušální poplatek ve výši 1000 Kč za správní řízení. 
A zde často dochází k nespokojenosti občanů, kteří podali návrh na pro-
jednání přestupku, ke kterému ale neměli potřebné důkazy, a nakonec to 
byli oni, kdo platili. Proto si každý navrhovatel musí dobře rozmyslet, zda 
může se svým návrhem na projednání přestupku uspět, zda má prokaza-
telné důkazy, které jeho tvrzení potvrzují, neboť důkazní břemeno nese 
navrhovatel a správní orgán musí obviněnému prokázat vinu. Obviněný 
není povinen prokazovat svojí nevinu. Platí tedy zásada, že neprokázaná 
vina je považována za prokázanou nevinu.
Svým příspěvkem nechci odrazovat oběti urážek od podávání oznámení, 
chci jen upozornit na to, že cesta ke spravedlnosti může být a je dosti tr-
nitá. 

JuDr. petr Miňovský

rozbiTá okna
Udržet naše krásné město v čistotě, je věc nelehká. Setkáváme se tu  
s řadou negativních jevů, jako je vandalismus, sprejerství, odpadky nebo 
dokonce vraky automobilů před domy a na parkovištích. Často si klade-
me otázku, jak se s těmito doprovodnými jevy civilizace vyrovnat. Ideální 
by byla součinnost města, občanů, policie, školy i rodičů. Bohužel tomu 
tak není a městu nezbývá, než trpělivě uklízet převržené popelnice, sbí-
rat odpadky a psí exkrementy po ulicích, anebo čistit výtvory sprejerů 
na nádraží, i když městu nepatří. Často uklízí zaměstnanci úřadu kolem 
Libčic hromady domovního odpadu, který tam občané odvezou, přesto-
že jsou na osmi místech ve městě každý měsíc přistaveny kontejnery na 
odvoz velkého komunálního odpadu. Snažíme se občanům v této bezo-
hlednosti zabránit, ale často bezúspěšně. Takovému chování se dá pře-
dejít jedině dobrou výchovou v rodinách, ve školách a nároky občanů na 
chování svých sousedů. Teprve poté může nastoupit represivní moc po-
licie v součinnosti s městskými či obecními úřady. Vím, že vám nesděluji 
nic nového, že to všichni dávno víte, ale není na škodu se i nad běžnými 
záležitostmi zamyslet, popřípadě si přečíst následující zajímavou teorii na 
toto téma, kterou jsem našel v odborném tisku. 
V USA vyšla kniha, jejímiž autory jsou James Q. Wilson a George Kelling, 
kteří přišli s tím, že jakmile se začnou v nějakých částech města vysky-
tovat znaky rozkladu společnosti, jako jsou graffiti, poházené odpadky, 
rozbitá okna, zničené lavičky atd., přestanou se lidé o tato místa zajímat 
a začnou se jim vyhýbat. Taková nevábná zákoutí města se naopak stávají 
přitažlivými pro pochybné existence. Představme si opuštěnou budovu 
s jedním rozbitým oknem. Pokud jej nikdo rychle neopraví, budou záhy 
rozbitá všechna ostatní a budova se velmi brzy stane útočištěm pro po-
chybná individua, která se tam nastěhují a definitivně ji zdevastují. Po-
dobně dopadne i chodník, který se neuklízí. Co nevidět i „slušní“ občané 
začnou odhazovat odpadky tam, kde už stejně nějaké leží. Brzy se k od-
padkům přidá i vrak automobilu, a pokud náhodou v takovém místě ně-
kdy zaparkujete, můžete očekávat, že vám jej s největší pravděpodobností 
někdo vykrade. Obdobně funguje vznik černých skládek. Z této v praxi 
osvědčené teorie vyplývá, že problém se musí začít řešit, dokud je ještě 
řešitelný, a odstraňovat škody po vandalech okamžitě. Musí se odklízet 
zárodky nepořádku co nejdříve a první graffiti mazat nebo přemalovávat 
téměř ihned.
New York aplikoval tuto teorii v praxi. V roce 1985 začali v metru kontro-
lovat před výjezdem každou soupravu metra. Pokud byla postříkaná, ne-
vyjela a šla do myčky. To trvalo do roku 1990, kdy prakticky zmizel pro-
blém postříkaných vagónů. Podobně se metro zbavilo černých pasažérů. 
Načerno tehdy jezdila i většina „slušných“ lidí. Hromadné policejní razie 
a nulová tolerance k černým jízdám v metru brzy rovněž přinesly ovoce. 
Rudolph Giuliani, známý starosta New Yorku, byl velkým stoupencem 
této praxe. Pravidelný úklid ulic, důsledná údržba domů a potírání van-
dalismu změnilo vzhled města k lepšímu. Došlo k výraznému poklesu 
vandalismu a zvýšenému zájmu lidí o to, co se kolem nich děje. Kromě 
New Yorku se tato teorie úspěšně aplikovala v celé řadě amerických měst.
I v Libčicích jsme se dlouhodobě snažili například v prostoru Kolonie 
zajistit pořádek a nyní, kdy její nejhorší část zmizela, věnujeme systema-
tickou péči kontrole pořádku. Každý, kdo tudy prochází, musí uznat, že 
jsou již patrné první dobré výsledky našeho snažení. Z Kolonie zmizela 
pochybná individua a nájemníci začali pravidelně platit nájemné a splácet 
staré dluhy. Základní škola hlásí, že zmizelo dříve tak časté záškoláctví.  
Z toho mám opravdu velkou radost. Je to sice časově i finančně náročné, 
ale jinak to prostě nejde. Věřím, že se nám podobným způsobem podaří 
v Libčicích potlačit i úpadkové směry umění, kam patří graffiti, které ničí 
drahé fasády budov. 

Dalším projevem libčického vandalismu je poškozování nového stromo-
řadí podél hlavní ulice napříč celým městem. Žádná policie, ani úředníci 
města, stromy a jejich opěrné dřevěné konstrukce neochrání. Pracovníci 
města je již dva roky, většinou po konání nějaké diskotéky, na náklady 
města opravují nebo vyměňují za nové. Utrácíme za to peníze nás všech. 
Je tedy na nás všech, zda budeme ničit náš společný majetek, nebo zda 
připustíme, aby jej ničili druzí. Podle mého názoru, začít se musí již s řád-
nou výchovou dětí.
Vychovávejme proto své děti k vzájemné slušnosti a úctě k hodnotám 
obecního majetku, na jehož pořízení a udržování se podílíme všichni rov-
ným dílem.                                                             pavel bartoš
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REALITnÍ KAncELář 

Zajistí odborný prodej a převod 
vaší nemovitosti. Tržní odhady. 

Kontakt: mobil 602 219 876
E-mail: info@realityservice.cz  
Web: www.realityservice.cz



 -7 -



 -8 -

Jiří srba, libčický rodák žijící posledních padesát let v kralupech, pracoval celý život jako 
elektromechanik v aeru Vodochody a kromě rodiny  věnoval  veškerý svůj volný čas  háze-
né. Té se  začal věnovat už na  základní škole, kterou vychodil v Libčicích. stal se tak jed-
ním z prvních juniorských libčických reprezentantů ve sportu, o kterém umí velmi zaníceně  
a  zasvěceně  vyprávět. náhoda tomu chtěla, že jsme spolu tento rozhovor vedli zrovna v den 
jeho 76. narozenin,  čemuž  jsem nechtěla věřit. hádala bych  tomu svěžímu  sympatickému 
pánovi s encyklopedickou pamětí  mnohem méně. Podle jeho slov to byla právě házená, 
která mu zachovala dobrou kondici a optimistický pohled na život.

listujeme spolu publikací „Historie házené v libčicích nad Vltavou 
1925-2005“, kterou jste ve spolupráci se svým bývalým spolužákem 
ze základky a později i spoluhráčem Františkem převorovským sepsa-
li. Ráda bych se dozvěděla něco z hluboké historie házené. Kde a kdy 
vznikla?
Vymyslel ji v roce 1898 dánský učitel Holger Nielsen, nazval ji „haand-
bold“ a hrály ji proti sobě dva sedmičlenné týmy. V r. 1911 se v Německu 
objevila varianta této hry „handball“ a hrály ji dokonce jedenáctičlenné 
týmy. Proto se jí také říkalo „velká házená“. Ta se poprvé objevila v roce 
1936 na olympijských hrách v Berlíně. Zajímavostí je, že handball přivezli 
za války na Slovensko němečtí vojáci.
Je tedy možné, že Češi po válce nechtěli přijmout německou hru, proto si 
vymysleli její modifikaci a vznikla tak naše házená?
Kdepak, její vznik se datuje už na začátek dvacátého století, kdy ji vymys-
leli tehdejší učitelé tělocviku, ale myslím si, že poválečný odpor ke všemu 
německému určitě mohl přispět k rozšíření té národní nebo české házené, 
jak se jí také říkalo. 
Jak moc se liší česká házená od handballu?
Více než byste čekala. Nejenom pravidla, ale i název této míčové hry do-
znaly jistý vývoj. Prapůvodně se jmenovala „vrhaná s přenášením“ a poz-
ději „cílená“, protože místo branek měla papírové terče. To byla ale spíše 
společenská hra, kterou hrály dámy v sukních a muži pobíhali po hřišti ve 
vycházkových kalhotách. Porovnáme-li tu nejposlednější verzi české há-
zené s klasickou házenou, tak nápadný rozdíl je např. v dělení hřiště na tři 
části. Jednotliví hráči se v české házené mohou pohybovat pouze v území 
podle svého postu.
Chápu, takže brankář v brankovišti…
Nejen v brankovišti. Brankář může být v obranné i střední třetině. Zá-
ložníci a bek v obranné a střední a útočník ve střední a útočné. Dalšími 
podstatnými rozdíly jsou velikost hřiště, rozměry branek a ještě celá řada 
odlišností v pravidlech. 
odhaduji, že bek je počeštělý anglický „back“ neboli zadák?
Lépe řečeno obránce.
Když je bek v české házené pouze vzadu a brání vlastní 
branku, znamená to, že nemůže střelit gól?
Přesně tak, a to byl pravděpodobně jeden z řady důvodů, 
proč se česká házená nakonec neprosadila.
takže do zahraničí nepronikla?
Mezi válkami docela ano. V r. 1921 byla česká házená v Paříži 
uznána mezinárodní hrou, což je považováno za velký úspěch 
této původní české míčové hry. Krátce nato pronikla na Slo-
vensko, do Jugoslávie, Rumunska, Belgie, Rakouska, Švédska 
a hráli ji i naši krajané v USA.
Čím to, že se tato její slibná popularita nakonec ve světě ani 
doma neudržela?
Rozdělení Československa, okupace, 2. světová válka a pová-
lečný zákaz činnosti Sokola znamenaly praktický konec čes-
ké házené, i když se bývalí házenkáři až do roku 1945 snažili 
této hře věnovat pod hlavičkou DTJ (Dělnické tělovýchovné 
jednoty). Česká házená se v té době stala doslova vlastenec-
kým sportem. V roce 1944 bylo pod DTJ registrováno kolem  
25 000 hráčů a činovníků. 

Jak se tedy přihodilo, že klasická házená téměř vytlačila tu českou?
Současně s českou házenou se ve světě i u nás prosazovala, jak vy říkáte, 
klasická neboli mezinárodní házená, která proti té české má zajímavější 
pravidla.
V čem?
Zejména v tom, že hráči nejsou v pohybu na hřišti omezováni. Všech šest 
hráčů v poli může bránit, útočit i dávat góly. Přestože měla česká házená 
po 2. světové válce docela velkou členskou základu a ambice udržet se  
i v zahraničí, zůstala nakonec jen na našem území a dnes už i tady pozbývá 
svého dřívějšího významu.
ani se nedivím. Jako divák bych se ve spleti podobností a odlišností dvou 
házených zřejmě úplně ztratila. Jaká házená se tedy hrála v libčicích  
v době vašich začátků?
Historie libčické házené sahá až do roku 1925, kdy se tu poměrně slib-
ně rozvíjela česká házená, ale v r. 1949 se její nejlepší hráči zakoukali do 
nové hry a upsali se mezinárodní házené. V Libčicích vznikl pod vedením 
tehdejších funkcionářů Suchomela, Nápravníka, Nepraše a dalších nový 
oddíl, na který čekala léta slávy, ale také těžké boje o svou existenci. 
Jaké byly první výsledky těchto házenkářů na celorepublikových soutě-
žích? 
V r. 1950 se libčický tým zúčastnil celostátní soutěže dvanácti družstev  
a ve stejném roce turnaje čtyř nejlepších družstev republiky, kde se umístil 
na čtvrtém místě. 
Možná se pletu, ale neexistoval tady také turnaj o pohár pražských ci-
helen?
Ano, máte pravdu, v tomto turnaji se bojovalo o putovní pohár Pražských 
cihelen. Poprvé se hrál také v r. 1950 a je považován za nejstarší házenkář-
ský turnaj v ČR. Když už mluvíme o tradičních turnajích, tak od r. 1976 
se každoročně koná turnaj bývalých hráčů, který je považován za velmi 
atraktivní akci jak pro hráče, tak pro házenkářské fanoušky.

házená Je mŮJ žiVoT

Družstvo Sokola Libčice na Turnaji silné čtyřky v březnu 1950
Zleva nahoře: Kaucký, Ondrák, Angr, Stoklasa, Fischer, Sedloň Schönfeld. Zleva dole: Mára, Hanuš, Kopačka, Ježek



Mluvíme-li o historii házené, nemůžeme pominout také složitou historii 
Sokola, pod jehož hlavičkou se házená hrála, chvíli nehrála a teď zase 
hraje.
Ten vývoj je známý, přesto jej stručně zopakuji. Jak už jsem se zmínil, za 
2. světové války byl Sokol zakázán, po válce v r. 1945 na pár let obnovil 
svou činnost, aby pak byl v padesátých letech opět zakázán. V nadějném 
r. 1968 to vypadalo, že Sokol konečně může obnovit svou činnost, ale vli-
vem okupace a následné normalizace byly tyto naděje na dlouho zmařeny.
aby se pak staly skutečností po „sametové revoluci“. 
Přesně tak. Po listopadové revoluci v r. 1989 byly konečně vytvořeny 
vhodné podmínky pro znovuzrození Sokola. V r. 1990 se v Libčicích sešel 
přípravný výbor a všechny sporty bývalé Tělovýchovné jednoty přestou-
pily do Sokola.
Jaké sporty to tenkrát byly?
Házená, tenis, kulturistika, stolní tenis a šachy. 
a jak to bylo s bývalým majetkem Sokola? byl mu vrácen?
Ano, sokolovna už zase patří Sokolu a první cvičení v její poměrně zdevas-
tované budově bylo 1. srpna v r. 1990.
Nedávno jsem v sokolovně byla. značně se od mých dětských let změnila 
a vypadá velmi dobře.
Za pomoci města a sponzorů byla provedena kompletní rekonstrukce ka-
nalizace, plynu, sociálního zařízení, vnitřních prostor tělocvičny i restau-
race s příznačným názvem „Na žíněnce“.
základní škola nikdy neměla a dosud nemá, pokud vím, svou tělocvičnu, 
tak předpokládám, že i dnešní žáci, tak jako my, když jsme byli malí, 
mají „tělák“ v sokolovně.
Ano, tělocvičnu kromě sokolských sportů využívá základní škola, fotbalis-
té, oddíl karate a boxu, koná se tam cvičení rodičů s dětmi, žen a doroste-
nek a svou klubovnu tam má oddíl skautů.
Mám v dobré paměti také podobu bývalého „sokoláku“, jak se říkalo  
a možná ještě dnes říká, hřišti, kde jsme s naším učitelem tělocviku Slád-
kem dělali atletiku a kde se také hrála házená.
Tak to si určitě budete pamatovat, že jsme tam původně hráli na vyšla-
paném trávníku, který se později změnil v naprosto nevyhovující škváru, 
aby ji pak na dlouho vyměnil normální silniční asfalt, který v horkém létě 
změkl i tekl.
Jasně škvára! Ještě teď si pamatuji, jak mi v době mých atletických začát-
ků a konců pod nohama vrzala a jak to při pádu bolelo. Vsadím se, že ji 
mnozí z vás máte dodnes v kolenou. 
To víte, že ano. Naštěstí jsou tyto tvrdé podmínky už historií a dnešní há-
zenkáři mají v Libčicích už pár let hřiště, které odpovídá světovým para-
metrům.
Jak si v té vaší publikaci prohlížím staré i současné fotografie, zjišťuji  
a trochu se i divím, že házenkáři nemají žádné chrániče?
To není u házené obvyklé. Zahlédnete maximálně hráče s ortézou, nebo 
obinadlem, kvůli nějakému zranění.
Není snad už žádný sport, který by nedělaly i ženy. byl v libčicích někdy 
také ženský házenkářský tým?
V r. 1974 vznikla první parta starších žákyň, které se pod vedením trenérů 
Růžičky, Kaňky a Skaly začaly házené věnovat. Na krajských přeborech 
se jim vedlo poměrně dobře. Tým ale postupem času trpěl nedostatkem 
hráček, takže poslední úspěch zaznamenaly dorostenky v krajském přebo-
ru v letech 1986/1987, ale do další sezony se už nesešly. To byla poslední 
tečka za snahou mít v Libčicích ženský oddíl házené.
No, on to je sport spíše pro chlapy. u toho si nemohu nevzpomenout na 
slavného házenkářského brankáře a později trenéra Dukly, který svého 
času bydlel v libčicích.
Jistě máte na mysli mého kamaráda Jiřího Víchu, který bohužel 14. ledna 
t. r. po dlouhé nemoci ve svých 81 letech zemřel. 
to je mi opravdu líto, protože jsem jeho i celou jeho rodinu znala.
Jirka byl opravdová házenkářská osobnost, byl snad u všech velkých úspě-
chů československé házené. Od roku 1952 byl vynikajícím brankářem 
v Dukle Praha a po ukončení aktivní kariéry v r. 1985 se stal trenérem 
reprezentace a vydržel u toho až do roku 1991. Málokdo ví, že byl také 
nositelem stříbrného Olympijského řádu, což je nejvyšší ocenění Me-
zinárodního olympijského výboru, který jej uděluje nejvýznamnějším 
sportovním osobnostem nebo kolektivům za rozvoj sportu a šíření olym-
pijských myšlenek a ideálů.

Kdo z našich sportovců má takové vysoké ocenění?
Namátkou si vzpomínám na Danu a Emila Zátopkovy, Věru Čáslavskou, 
Ludvíka Daňka a oštěpaře Jana Železného. 
o úspěších současné házené psal tomáš Hykeš v lednovém čísle lib-
čických novin, tak vím, že libčičtí házenkáři v minulé sezoně obsadili  
7. místo ve 2. lize, kam se po dlouholeté snaze probojovali teprve před 
dvěma lety. K tomu nelze než gratulovat a držet palce do další sezony.
K dobrým hráčům patří i trenéři a obětaví funkcionáři, kteří zajišťují chod 
celého oddílu. Nelze všechny vyjmenovat, ale rád bych zde zmínil pár 
jmen od těch nejstarších až po ty současné, kteří mají velký podíl na tom, 
že se v Libčicích házená hrála a ještě hraje: Suchomel, Nápravník, Mára, 
Schönfeld, Kopáč, Blažka, Převorovský, Venclíček, Nováček, Weigner, 
Hykeš, Kiselica a Kříž. 
a Srba.
Doufám, že i já jsem přispěl. Pravda je, že nenajdete na mapě podobné 
město jako jsou Libčice s tak dlouhou a zajímavou házenkářskou tradicí.
probrali jsme dávnou i nedávnou historii házené a Sokola, ale trochu 
jsme zapomněli na vás osobně. Mohu vám položit poslední otázku? Co 
vám házená, které jste se téměř celý život věnoval, dala? Stálo to za to?
Určitě ano. Možná jsem o ten čas, který jsem věnoval házené, trochu okrá-
dal svou rodinu, ale moje manželka mne v tom podporovala a dokonce 
nám chodila fandit. U házené jsem nejdříve jako hráč, později jako trenér, 
a pak funkcionář vydržel až do roku 1998, takže jsme při psaní historie lib-
čické házené se starým kamarádem Frantou Převorovským měli opravdu 
na co vzpomínat. Troufám si říci, že házená je můj život.                                                                                             

Hannah bartíková 
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zemřeL Jiří Vícha
14. ledna 2013 zemřel po dlouhé nemoci ve svých 81 letech 
bývalý házenkářský brankář Dukly Praha Jiří Vícha, který se po 
ukončení své kariéry v reprezentaci stal úspěšným trenérem  
a dovedl v r. 1972 československý tým na olympijských hrách 
v Mnichově ke stříbru. Jeho bývalí spoluhráči a mladí svěřenci, 
kterým se tak rád věnoval, se shodují na tom, že odešla velká 
sportovní legenda, na kterou se nezapomíná. Vyznačoval se 
bezmeznou pílí, snahou o fair play a talentem předat své boha-
té zkušenosti a sportovní nadšení mladým.
V letech 1958 – 1964 bydlel Jiří Vícha se svou rodinou v našem 
městě a poté sem dojížděl na víkendy k rodičům své manžel-
ky, takže jsme jej mnozí znali osobně jako usměvavého sym-
paťáka, tátu dvou dcer a sportovce, kterého jsme často vídávali  
v televizi v „Brankách bodech vteřinách“, jak si úspěšně vedl  
v reprezentaci.
V roce 1993 byl Jiřímu Víchovi zaslouženě udělen titul čest-
ného občana města. Nezapomeneme a připojujeme upřímnou 
soustrast všem pozůstalým.

Vedení města libčice nad Vltavou a redakce lN
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Poslední školní den v roce 2012 byl pro žáky 21. prosinec. 
Tento den strávili žáci ve svých třídách s pohádkami, hrami, 
vyráběním a samozřejmě s nadílkou od Ježíška. Navíc základ-
ní školu navštívili zástupci psího útulku v Kralupech, kterým 
tak žáci mohli předat dobroty a hračky, které dlouhou dobu 
pro pejsky střádali. Po tomto dnu si děti užily téměř dva týdny 
prázdnin. Jistě na ně rádi vzpomínají, protože vzhledem k blí-
žícímu se vysvědčení mají teď ve škole spoustu práce.
Dne 7. ledna se ve škole konaly třídní schůzky a dne 9. ledna 
proběhlo na naší škole školní kolo soutěže Karlovarský skři-
vánek. Děti soutěžily ve dvou kategoriích – mladší žáci (3.-5. 
třída) a starší žáci (6.-9. třída). V první kategorii postoupila 
Aneta Karasová (5. třída) a Veronika Čulenová (3. třída). Ve 
druhé kategorii postoupily také dvě dívky - Kateřina Nováko-
vá (8. třída) a Denisa Králová (7. třída). Krajské kolo soutěže 
proběhne 25. 1. 2013 v Mělníku, kde všechny čtyři nominova-
né dívky zazpívají za doprovodu klavíru jednu lidovou a jednu 
umělou píseň.
Ve stejný den, 9. ledna, navštívili zájemci ze sedmé třídy ve-
černí divadelní představení v Národním divadle. Konkrétně se 
jednalo o balet Louskáček s hudbou P. I. Čajkovského. Žáci 
si tak užili nejen nevšední podívanou, ale i samotné Národní 
divadlo, ve kterém většina z nich byla poprvé.
Ve dnech 15. – 17. ledna čekaly školu další velké akce. 15. led-
na se uskutečnil Den otevřených dveří a v následujících dvou 
dnech proběhl zápis prvňáčků s bohatým doprovodným pro-
gramem.
V únoru se těšíme nejen na jarní prázdniny, ale také na ote-
vření školního divadla a na autogramiádu dětských knih, které 
budou součástí naší školní knihovny.

Mgr. Martina brondičová a Mgr. D. Raveane

ZUŠ Libčice nad Vltavou má 
novou internetovou prezentaci

www.zuslibcice.cz

A slušné. Pozdrav verbální i neverbální je důležitým bodem etikety. Pozdrav je projev přátelství, zdvořilosti, dobrého vychování, projev úcty a respektu 
k druhé osobě. 
Denně se zdravíme doma, ve škole a na ulici. Zdravíme se s lidmi, které známe, ale i s lidmi, které neznáme. V dnešní uspěchané době se změnila etike-
ta mezi lidmi a s ní také podoba pozdravů. Dnes již málo mužů políbí ženě ruku, či se jí na důkaz úcty pokloní. Přesto věřte, že pozdrav má své kouzlo 
a že si lidi kolem sebe můžete naklonit už jenom tím, že je hezky pozdravíte. 
Za tu dlouhou dobu, co lidé spolu žijí na Zemi, se mezi nimi vyvinuly různé zvyklosti, jak a koho zdravit. Zatímco někde v Tichomoří se dva domo-
rodci při setkání o sebe třou nosy, jinde se lidé při pozdravu jen lehce ukloní se sepjatýma rukama. Někde je nezdvořilé se dívat do očí, naopak u nás 
se to vyžaduje. Až pojedete do světa, raději si zjistěte, jak kde je správné zdravit.
Jak je to u nás doma ale všichni dobře víme. Přesto nikomu neuškodí se nechat poučit, nebo připomenout důležité nuance společenského chování.
Vždy platí, že mladší zdraví staršího. Takže například žáci zdraví jako první svého učitele, pana školníka a všechny dospělé ve škole i na ulici. Ovšem 
mezi spolužáky a věkově blízkými známými a kamarády je úplně jedno, kdo pozdraví jako první. Důležité je, že si na důkaz, že se rádi vidí, pozdrav 
vymění.
V naší společnosti se rozumí samo sebou, že muži jako první pozdraví ženy, chlapci dívky a dědečkové babičky. Ale výrazně staršího muže nebo dědeč-
ka musí z úcty pozdravit první i mladší žena nebo dívka. Jako projev úcty by měli podřízení zdravit jako první svého nadřízeného bez ohledu na jeho 
věk. Například paní vrátná v nemocnici slušně pozdraví pana primáře, sekretářka ředitele nebo tajemnice pana prezidenta.
Jestliže někoho zdravíme, a není to zrovna Japonec, považuje se za slušnost podívat se mu do očí. V Japonsku se to naopak považuje za nezdvořilé, což 
mi připadá zbytečné, protože je to technicky těžko proveditelné, neboť v Japonsku se lidé zdraví úklonou. Čím hlubší, tím uctivější.
Když někomu při pozdravu podáváme ruku, stiskneme ji pevně. Ne jako hladový medvěd, ani jako leklá ryba. Pokud se přitom na dotyčného usměje-
me, jsme na nejlepší cestě získat dalšího přítele.
A na závěr vám prozradím, co znamená u nás mezi přáteli nejrozšířenější pozdrav „ ahoj“. Je to oficiálně uznávaný pozdrav vodáků, jenž vznikl zkratkou 
původního latinského pozdravu námořníků „Ad honorem Jesus“ (Ke slávě Ježíše), kteří jej mívali často napsaný na přídi svých korábů.

sova Merci

ZUŠ Libčice 
rozšiřuje 

oddělení bicích 
nástrojů 
o výuku 
na cajon.

Videa je možné 
najít na stránce 

http://www.
zuslibcice.cz – hu-

dební obor.

Zájemci 
kontaktujte 

e-mail: 
info@zuslibcice.cz   

nebo vedoucího 
oddělení na tel: 

606 537 402

  zdraViT Je zdraVé
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V posledním období obdržel MěÚ několik podnětů, týkajících se 
bezpečnosti cestujících na nádraží v Libčicích. Tato problematika se 
neobjevuje poprvé, v minulosti již byla s odpovědnými pracovníky 
dráhy konzultována a výsledkem bylo však pouze pokutování ces-
tujících. Pro informaci o našem postupu otiskujeme doslovné znění 
dopisu adresovaného Správě železniční dopravní cesty:  
„Vážení funkcionáři odpovědní za stav trati a bezpečnost uživatelů, 
dovolujeme si Vás upozornit na velice nebezpečnou situaci, ohrožu-
jící životy osob na nástupišti v Libčicích nad Vltavou.
Jedná se o nástupiště ve směru Kralupy nad Vltavou, konkrétně 
o příchod a odchod cestujících. Nebezpečná situace je způsobena 
zčásti neukázněností cestujících, z větší části pak naprosto nedosta-
čujícím značením omezujícím pohyb osob v kolejišti.
Zde je třeba si uvědomit, že např. řidič, vůdce plavidla a jiné profese 
skládají zkoušky a mají vyhláškou dané značky, např. zákaz vjezdu, 
zákaz proplutí apod. Uživatelé trati ve věkové hranicí nad 6 let z vel-
ké části předpisy dráhy neznají a miniaturní značky také ne.
Ti, kdo znají zákon o drahách, ví, že dle § 4a je na trať zakázáno vstu-
povat vyjma nástupišť a příchodů k nástupištím. Velice negativně 
zde rovněž působí efekt davu, do kterého se většina zapojí a vrhne 
se na příchod k nástupišti, na který se v podstatě podle zákona smí, 
a chaotické značení nikoho nepřesvědčí o opaku. Podchod využívá 
cca 10% cestujících.

Nyní konkrétněji:
Příchod k nástupišti ve směru Kralupy. Cestující pochoduje od ná-
dražní budovy a vidí sice podchod, ale podstatně blíže narazí na 
naprosto legální příchod k nástupišti. Proč by jej nepoužil, v dálce 
za tratí je malinký panáček, který zřejmě zakazuje vstup na mani-
pulační koleje, kde navíc není ani zřízen příchod. Dále je logické, 
že každá značka je v platnosti až od jejího umístění. Zde je situace 
méně nebezpečná, neboť cestující tudy chodí ojediněle a zpravidla 
za absence vlaků, takže mají i dobrý rozhled.
Kritická je však situace opuštění nástupiště davem cestujících z vla-
ku od Prahy. Drtivá většina včetně dětských kočárků se zapojí do 
davu, který se ještě těsně před stojící soupravou vrhá na příchod 
k nástupišti. Ti vpředu se ještě rozhlédnou, ti ostatní většinou po-
chodují v řadě a možná i nabývají dojmu organizovaného přechodu 
přes pozemní komunikaci, kde mají chodci přednost. Přednost sa-
mozřejmě nemají a navíc, i kdyby strojvůdce rychlíku byl galantní 
a chtěl cestující pustit, zákon setrvačnosti mu to ani přinejmenším 
neumožní.
Ve směru od Kralup je poměrně dobrá viditelnost, i když v davu se 
obtížněji uskakuje, ovšem málokdo z cestujících ví, že občas je pou-
žita jízda v souběhu a rychlík se přiřítí od Prahy, i když jede zdánlivě 
v protisměru, odkud ho nikdo nečeká. Na tuto stranu je za stojící 
soupravou omezený výhled a většina cestujících tento směr možná 
ani nekontroluje. Jaké následky může tato situace mít, posuďte jako 
odborníci a odpovědní funkcionáři sami.
A nyní si položme otázku, jak tato krajně nebezpečná situace vzni-
ká? Je zaviněna neukázněností cestujících, nebo spíše naprosto ne-

vhodným značením a neinformovaností cestujících? Malinký pa-
náček skrytý v rohu brány velkého uvítacího nápisu Libčice, který 
cestující spíše vybízí ke vstupu do města touto cestou, má možná, 
i když nelogicky, zakazovat vstup na poslední část nástupiště, na 
vlastní příchod k nástupišti vstup zakázán zdánlivě není, platí tedy 
výše zmíněný zákon o drahách? Jak cestující pozná, že to nejsou již 
prostory určené pro veřejnost (citace z § 4a)?
V minulosti se dráha pokusila situaci řešit pokutováním cestujících 
policií. Toto řešení považujeme jednak za šikanu, a to z výše uvede-
ných příčin, o kterých se domníváme, že jsou z větší části vinou drá-
hy, a jednak za zcela neúčinné, neboť četnost hlídky byla minimální. 
V zájmu ochrany životů cestujících tedy apelujeme na odpovědné 
funkcionáře, aby zjednali nápravu, a to nejenom splněním zkost-
natělých drážních předpisů, podle nichž byla zřejmě rekonstrukce 
koridoru i projektována. 
I my budeme nápomocni v řešení problematiky otištěním tohoto 
dopisu v místních novinách za účelem informování cestující veřej-
nosti.“ Ing. Roman Dědič, tajemník

bezPečnosT na žeLeznici

NoVý JízDNí ř áD
Rok uběhl a dne 9. prosince 2012 začal platit nový jízdní řád, 
který končí svou platnost 14. prosince 2013. Je určen pro pra-
videlnou autobusovou, železniční a známou mimořádnou do-
pravu. Mám na mysli např. již naplánované jízdy nostalgických 
vlaků pořádaných při různých výročích, předváděcích nebo tu-
ristických jízdách v průběhu roku.
Autobusová doprava se jako v letech minulých opět vyhýbá 
našemu městu. Ani v letošním roce nedochází k rozšíření linek 
Pražské integrované dopravy do Libčic. Takový servis mají jen 
okolní obce. U nás stále platí, že naším městem prochází hlavní 
trať tranzitního koridoru a spojení s hlavním městem i s městy  
a obcemi v okolí je dostatečné.
Spojení po železnici je pro naše obyvatele podstatně přijatel-
nější. Zde jsme právě díky hlavní trati a krátké vzdálenosti od 
hlavního města výrazně zvýhodněni. Stále pokračuje nastavená 
taktová doprava osobních vlaků. Je rozdělena do několika časo-
vých intervalů v průběhu dne. V dopravní špičce vlaky jezdí po 
15 a 30 minutách. Mimo špičku po 60 minutách. Při prohlídce 
nového jízdního řádu zjistíme novinky v dopravě. Na naší tra-
ti jsou avizováni dva noví dopravci. Jeden se jmenuje ARRIVA 
vlaky, druhý Leo express. 
ARRIVA vlaky bude provozovat zrychlené osobní spoje na lin-
ce Kralupy nad Vltavou – Praha Masarykovo nádraží – Benešov  
u Prahy. Z Libčic do Prahy je plánovaná jízdní doba jen 22 mi-
nut. Proti vlakům ČD mírná časová úspora. Ceny za přepravu 
zatím nejsou známy. Dle mých zjištění je plánované zahájení 
provozu vlaků odsunuto z měsíce ledna na rozhraní měsíců čer-
ven – červenec. Důvodem je složitá česká byrokracie při schva-
lování provozu vlaků dopravce na kolejích v ČR.
Leo express je již známý dopravce se svými vlaky mezi Prahou 
a Bohumínem. V plánu má jednou denně provozovat rychlík na 
trati Praha Hlavní nádraží – Chomutov a zpět s nejbližší zastáv-
kou v Kralupech n/Vlt. V informacích o zahájení provozu toho-
to spoje se hovoří o měsících březen – duben.
Vstup dalších dopravců na české koleje považuji za dobrý krok. 
Snad i ceny a kvalita přepravy prodělají pozitivní změny. 

Jaroslav Čermák
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Možná jsem jediná nevěděla, že v Libčicích existuje od roku 1962 
trampská osada Savana. Jména, dokonce ani přezdívky zakladatelů, 
mně však nejsou vůbec cizí: Standa Hyka zvaný Špaček, Jan Ilen-
čík neboli Šuska, Jiří Čermák vulgo Číra, Jarda Král známý jako 
Čuník a Mirek Havlín - Kulka.
Ze zakladatelské listiny, která 
se ohrazuje proti kritice tehdej-
ší socialistické společnosti, jež 
považovala trampy za nepřizpů-
sobivá individua, cituji: „Vyzý-
váme všechny trampy, aby se 
chovali tak, jak se tramp chovat 
má. Je na nás, abychom špatný 
názor lidí, kteří nemají pocho-
pení pro krásy přírody a života v 
jejím srdci, vyvrátili, a očistili tak 
bahno pomluv, které se usadilo 
na nás vinou některých, kteří  
s oblibou navštěvují jenom hos-
pody. Pochopte, že není možné 
prodat čest svou i svých kama-
rádů, včetně odkazu našich dědů  
a otců, za pár lahví piva. Nezapo-
meň, že jsi trampem!“
Listuji si v pečlivě vedené kroni-
ce a pročítám zápisy o mnohdy 
dobrodružných výpravách do 

přírody. Se zájmem si prohlížím fotografie z potlachů a táboráků 
pořádaných na „krásných místech naší vlasti“, jak v kronice psáno, 
a hledám na nich známé tváře. Namátkou zmíním ty vandry, které 
jsou v kronice podrobněji popsány. V r. 1965 to byl Kokořín, ve 
stejném roce v zimě Pec pod Sněžkou a v roce 1970 se konal velký 
vandr do Slovenského ráje.
Pak se kronika na dlouho přerušuje a pokračuje až rokem 1997, 
kdy se členové osady, mnohdy již i se svými dětmi, začali scházet 
v hospodě U přívozu. Černobílé fotografie vystřídaly barevné, na 
kterých už je patrné, že trampům přibylo pár let. Zdá se ale, že jim 
to na aktivitě a dobré náladě nijak neubralo. 
Nevím přesně, ale odhaduji, že v roce 2000 byla zrušena hospoda 
U přívozu, protože osadníci ze Savany se začali se svými hudeb-
ními nástroji střídavě scházet v hospodě U kachny, v Kulturním 
domě a na koupališti.
Na kytaru dodnes hraje Luky neboli Jarda Lukavec, Alice Novotná 
je jedna z mála žen, jež hraje na banjo, které je i na váhu pro ženu 
těžké. Její manžel Jarda Novotný doprovází své kamarády na basu 
a v roce 2000 posílil tuto improvizovanou hudební skupinu svou 
kytarou, trubkou a zvučným zpěvem Honza Tolar.
Od roku 2005 začíná Savana všechny své zajímavé akce zazname-
návat nejen do kroniky, ale i na DVD. Nejveselejší budou zřejmě 
záznamy pálení čarodějnic a oslavy Silvestra.
Kronika také obsahuje i smutné záznamy o úmrtí kamarádů, na 
které se nezapomíná. V r. 2009 to byl Franta Mrázek, který odešel 
v pouhých 63 letech a ve stejném roce osadu navždy opustil její 
zakladatel a dlouholetý šerif, Stanislav Hyka.
V posledních letech se velké sleziny konají v Kulturním domě, a jak 
čas běží, k hudebním večerům se postupně přidávají oslavy šedesá-
tin a narození vnoučat. V září 2012 se zřejmě konala akce největší, 
neboť libčická trampská osada Savana oslavila u totemu na zahradě 
současného šerifa Jardy Novotného své padesátiny.
Já jsem se poprvé se Savanou sešla na konci roku 2012 v kulturáku 
a s chutí jsem si zazpívala trampské písně, které nikdy nezestárnou.
Gratuluji Savaně k padesátinám a přeji jí, aby se poselství dlouho-
letého kamarádství neslo dál i do generací příštích.

Hannah bartíková

Pa d e s áT i L e Tá  s aVa n a

Totem osady „Savana“, který byl slavnostně vztyčen v dubnu 2011.



 -13 -

  6. 2.  Vzpomínka na Š. haničincovou
 - b. Venclíčková
13. 2.  Posezení u kávy
20. 2.  Procvičování paměti
27. 2.  stolní hry

FitFoRMa ozNaMuJe
změna provozní doby
Od 6. 2. bude každou středu ve Fitformě vyhrazen čas od 16 do 
18 hodin pro cvičení s dětmi. Náhradou za tyto hodiny bude 
provozní doba pro členy ve středu prodloužená od 18 do 20 ho-
din.
marťánci
Od 6. 2. budou Marťánci cvičit přímo ve Fitformě, Letecká 541 
ve stejném čase, tedy každou středu od 16 a od 17 hodin.
13. 2. proběhne otevřená hodina, na kterou se mohou přijít 
podívat další zájemci z řad rodičů a dětí a přihlásit se na druhé 
pololetí.
Letní pobyt 
Na přelomu července a srpna se bude konat týdenní sportovní 
pobyt s Fitformou v Krušných horách pro ženy a jejich děti. Re-
zervujte si prosím svá místa do konce února.
zvítěz sama nad sebou
Vyhlašuji pro členky Fitforma klubu, ale i nové zájemkyně, sou-
těž, v které budou muset dosáhnout na cíl (např. - 5 kg, - 5 cm 
přes bříško atp.), jenž si samy s trenérkou podle svých možností 
stanoví.
Soutěž bude končit 31. července 2013. Poté bude následovat 
v srpnu slavnostní vyhlášení vítězek, kromě vlastního uspoko-
jení z úspěšného dosažení cíle i odměna v podobě příjemného 
odpoledne v péči nezávislé kosmetické poradkyně Mary Kay 
(ošetření pleti a líčení), umělecká fotografie na památku a dárek 
v podobě kvalitní kosmetiky značky Mary Kay za 500 Kč.
Vyzývám každou ženu a dívku k účasti. Neslibuji, že to bude 
snadné, ale jsem si jistá, že už samotná cesta k cíli bude stát za 
to a přinese vám do života radost z pohybu a zlepšení fyzické 
kondice.

Martina Dvořáková
www.fitforma.cz, tel.: 606 130 2961

Sbor dobrovolných hasičů Letky
pořádá v místním 
Kulturním domě

v sobotu 23. března 2013 
od 20 hodin

Hasičský ples 
s boHatou tombolou

K tanci a poslechu hraje skupina 

Globus Band
Vstupné Kč 100

Rober Čechlovský, 
velitel SDH Letky, 
tel. 732 676 690, 

E-mail: sdhletky@volny.cz
    www.volny/sdhletky

Vánoční setkání v Klubu seniorů                                                                                   Foto: p. bartoš
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albrightová, m.: Pražská zima, Argo 2102 
barnes, J.: Žádný důvod k obavám, Odeon 2009
Guenassia, J-m.: Klub nenapravitelných optimistů, Agro 2012
machiavelli, n.: Vladař, Argo 2012
mccarthy, c.: Suttree, Argo 2012
nicholls, d.: Otázka za deset, Argo 2012
Prekopová, J.: I rodiče by měli dělat chyby, Portál 2010
urban, m.: Praga Piccola, Argo 2012
Walló, o.: Jak jsem zabila maminku, Labyrint 2008

Zaručeně valentinské čtivo
brown, s.: Texas. Odvážná Sage, KK 2012
steel, d.: Hotel Vendome, KK 2012
steel, d.: Zásah osudu, KK 1998
Willet, m.: Mít pro koho žít, KK 2011 Šárka Sekerová

V brzkých ranních hodinách 23. ledna 2013 se zatím z neznámých dů-
vodů vzňala hlavní budova Libčické plovárny. Navzdory okamžitému 
zásahu libčických hasičů, kteří byli na místě jako první z profesionálních 
sborů, došlo k celkovému zničení budovy restaurace a přilehlých pro-
stor. Příčiny požáru vyšetřuje ve spolupráci s hasiči Policie ČR.
Zničená budova je majetkem města, které utrpělo zatím nevyčíslenou 
ztrátu, která vyjádřená v číslech však nebude jedinou. Budova restaurace 
byla totiž nedílnou součástí celého areálu koupaliště, na jehož stavbě se 
podíleli sami občané vlastníma rukama při dobrovolných brigádách. Pro 
pamětníky měla svou historickou cenu.
Shořela historie, ale podle slov starosty Pavla Bartoše se město přičiní  
o to, aby v krátké budoucnosti byla budova obnovena a nadále fungovala 
jako součást důležitého kulturního a sportovního centra města.
V posledním roce a půl Libčická plovárna v rukou nájemce firmy Accon 
rozkvetla. Konala se tady celá řada zajímavých vzdělávacích, zábavných  
a sportovních akcí pro děti i dospělé, a tak je pochopitelné, že pracovní-
ci firmy Accon nenacházejí slova k vyjádření lítosti nad tím, že se jejich 
dobře rozjetý projekt náhle tak drasticky zastavil. Zároveň s lítostí ozna-
mují, že plánovaný program na únor se ruší. Redakce lN

Masopust 2013 
bude!

Milí Libčičané, účinkující, stánkaři 
a okolní masopustní veřejnosti.

I přes ničivý požár budovy restaurace 
na Libčické plovárně, vás ubezpečujeme, 

že Masopust 2013 bude. 
Z důvodů bezpečnosti a probíhajících sanačních prací 

se však po dohodě s městem, TJ Sokolem 
a provozovatelem Libčické plovárny letos 

7. LIBČIcKÝ MASOPUST 
koná v areálu sokolovny.

Zachovejte nám prosím přízeň, 
přineste si víc dobré nálady a pochopení.
Za podporu i nezištnou pomoc vám všem 

za organizátory děkuje
Evžen Novák

Libčická PLoVárna V PLamenech

Foto p. bartošVíce na http://hbart.rajce.idnes.cz/

Foto R. Dědič



Pneuservis
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební,  
hobby, speciální. Provádíme odbornou montáž 
a opravy pneu na nejmodernějších strojích s 
nejmodernějšími technologiemi. Odborná kon-
zultace při výběru nabízeného zboží. Nabízíme 
uskladnění i kompletních sad kol a jejich servis. 
Prodej příslušenství. Přímé zastoupení prémi-
ových značek pneumatik a disků.

KontaKt: 
Lumír Novotný, 7741153334, 

lumir.novotny@autohouser.cz
Petr Houser, 731151335, 
petr.houser@autohouser.cz

Bohumil Houser, 731151341, 
prodej a servis 220911128, 

autoservis
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KontaKt: 
Josef Čížkovský, 731151334
Miroslav Vejbora, 731862462 

STK EMISE, 233910042 
servis@autohouser.cz

autodíly
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUA-
LARM a další. Po dohodě zajistíme i originální 
náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KontaKt: 
Martin Franc, 739465534, 
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731151337
Jan Kratochvíl, 731151343

www.autohouser.cz

Bezpečnostní pracovník

stepan.balek@securitas.cz



Město Libčice  nad Vltavou 
srdečně zve na

8. Městský 
ples

v sobotu 23. února 2013 
od 20 hodin v Kulturním domě.

K poslechu i tanci hraje:
Taneční orchestr stanislava douši 

 se svými sólisty
&

Hlavní hosté:
Petra černocká a Jiří Pracný

Taneční vystoupení:
Soubor historických tanců  Mariane

Fitforma klub – Marťanky a jejich  sportovní tanec s třásněmi

Bohatá tombola
&

Petra černocká jako průvodkyně celého večera

Vstupenky za Kč 150,- 
v prodeji v úředních hodinách 

pokladny MÚ
od 11. 2. 2013


